

# 巴 中 风 光

THE SCENES OF BAZHONG PREFECTURE



中共巴中地委宣传部 编

Edited by The PD of CPC Bazhong Prefectural Committee

冯文广老师赠送



川北医学院

临床教学暨德育教学工作会议

二〇〇一年五月己中



# 开发旅游 建设巴中

周登全

**Developing Tourism and Building Bazhong**

周登全 中共巴中地委书记 Zhou Denquan, Secretary of CPC Bazhong Prefectural committee

# 旅游促开放 开放促发展

李克明

**Tourism Promotes Open Economy, Open Economy Promotes Development**

李克明 巴中地区行署专员 Li Kemin, Commissioner of Bazhong Prefectural Administrative Office







巴

中

風

光

SCENES OF





# 序

巴中，位于四川东北部大巴山南麓，辖通江、南江、巴中、平昌三县一市，人口327万，面积12.325平方公里。

巴中，山川秀美，文化昌明，历史悠久，风物宜人，独特的地理环境和巴山人民生生不息的奋斗精神孕育和铸就了其独特的人文内涵。中共巴中地委宣传部组织编印的摄影作品《巴中风光》正是以独特的视角、独到的艺术创意表达了对这种人文精神的理解和感受。从风光旖旎的南江桃园到自然造化的诺水溶洞，从古意悠悠的石窟造像到通南巴平的红军踪迹，从古朴自然的山乡村寨到巴中改革的点滴变迁，都倾注着作者们对家乡的关注与热情。我认为，这部全面反映巴中风光及变迁的作品集，对宣传巴中、认识巴中、加快巴中发展将起到重要的作用。

我相信，点滴积累，众人拾柴，巴中风光将以极大的魅力吸引天下朋友到此观光旅游，投资发展，共创巴中美好未来。

中共巴中地委委员、宣传部长



一九九九年三月

# PREFACE

**Bazhong Prefecture is located in the south of Daba Mountain. It administers Bazhong City, Nanjiang County, Pinchang County. It has a population of 3,270,000. It covers an area of 12,325 square kilometres.**

**Bazhong Prefecture has beautiful scenes and splendid culture and long history. The special geographical conditions and struggling spirit of Bashan people form the unique connotation of Bashan ancient and modern civilization. The PD of CPC Bazhong Prefectural Committee edited the works of photographs named The Scenes of Bazhong Prefecture. In the works, the authors expressed their understanding and feeling of the connotation in their original view and ideas of artistic creation, all the scenes, from "Nanjiang Taoyuan" to "Tongjiang Stalactite-cave", from "Rock of Sculptures" to "Relics of Red Army", from "Stockaded Village" to "Jiangbei New District" ... have their own typical character. The works comprehensively shows Bazhong scenes and their changes to outside people. It is important to promote development of Bazhong Prefecture.**

**With the hard work of Bazhong people and Loving Bazhong tourism people, I believe the scenes of Bazhong Prefecture will become more beautiful. It is charm enough to fascinate all friends in the world coming here for tour and investment.**

**Jiang Dongshen: The Member of CPC Bazhong Prefectural Committee, The Chief of the PD of CPC Bazhong Prefectural Committee**

**Mar 1999**

# 目录

# CONTENTS

## ● 南江 P10

光雾山 P11 贵民石林 P44 皇柏林  
P45 断渠公园 P46 赶场小巫峡 P48

## ● 巴中 P49

南龛石窟 P50 阴灵山 P52 凌云塔  
P60 川陕革命根据地博物馆、革命烈士  
纪念碑、将帅碑林 P61 南龛揽胜  
P62 化湖度假村、恩阳千佛岩、恩阳  
文治寨 P64 南阳森林公园 P65 江北  
新区 P66

## ● 平昌 P68

刘伯坚烈士纪念碑 P69 佛头山森林  
公园 P70 双江河 P72 农村风光  
P73 得胜北山寺、灵山巴灵台、双鹿  
农民公园 P78

## ● 通江 P79

溶洞奇观 P80 诺水胜景 P100 唱歌  
石林 P114 临江十里长峡 P116 红四  
方面军总指挥部旧址纪念馆、王坪烈  
士陵园 P120 红军石刻标语 P121

## Nanjiang County P10

Guang wu Mountain P11 Guimin stone Forest  
P44 Huang Cypress Forest P45 Duanqu Park  
P46 Ganchang Little wu Gorge P48

## Bazhong City P49

Rock sculptures in Nankan P50 Yinlin Mountain  
P52 Ling Yun Tower P60 Sichuan-shanxi  
Revolutionary base Area Museum A Monument to  
Revolutionary Martyrs The Forest of General  
Tablets P61 Nankan Scenic-spots P62 Huachen  
Lake Park Rock sculptures in Enyang Wenzhi  
stockaded Village in Enyang P64 Forest Park in  
Nanyang P65 Jiangbei New District P66

## Pingchang County P68

The Mounument to Liu Bojian P69 Foguang shan  
Forest Park P70 Shuangjiang River P72 The  
Rural scenes P73 Beishan temple Balintai  
ShuangLu Peasant Park. P78

## Tongjiang County P79

The scenery inside of Nuoshuihe corrosion-cavity  
P80 The scenery outside of Nuoshuihe corrosion-  
cavity P100 Changge stone Forest P114  
LinjiangTen meters Gorge P116 "The Site for  
Former the Fourth Red Army Command Post"  
Written by Jiany Zemin The Cemetery of Wang  
Pin Revolutionary Martyr: National Protection of  
Cultural Relics Unit P120 The Biggest Stone-slo-  
gan Carved by Red Army in the Open Country of  
China P121





南江，具有丰富的旅游资源。境内有绵延六十华里全国仅存的三大皇柏林之一；小巫峡，尺幅烟云，天余一线；贵民石林，婷婷玉立，仪态万千；断渠石城，地质奇观……更为奇特秀美的是省级风景名胜区光雾山，既有峨嵋山的清秀，又存黄山的娇美；既有武陵园的灵怪，又具桂林的险奇。

今日，通往景区公路已全部改造成二、三级水泥路；程控电话、无线通讯已开通，水、电充足；旅游设施日趋完善。

**Naijiang county is rich in tourism resources. There are many famous scenic spots; Sixty kilometers long Cypress Forest, which is one of the three such forests remaining in China; Little Wu Gorge, with one-meter-wide sky; Guiming Stone Forest, with all kinds of statures; Duanqu Stone Town, which is geological miracle... Among them, Guang Wu Mountain is the most beautiful scenery. It is named as the provincial rank scenery by Government, for, it has the elegance of Emei Mountain, the beauty of Huangshan Mountain the spirit of Wulingyuan and the spectacle of Guilin.**

**Now, all the roads lead to the scenic spots have been remade into second- or third-rank concrete roads. Program-controlled telephones and mobile telephones are in operation. With sufficient water and power, the tourism facilities are approaching perfection.**





光雾山·水

Guangwu Mountain Water





飞瀑碧潭  
Rapid Falls and Green Pond





玉珠跌碎 The Waterfall like Broken Pearls





层林尽染 All the Forests Were Colored gradually



山的婚纱  
The Waterfall like the Mountain - s Kerchief





三弦赛激流  
Three Waterfalls Exceeds Rapids in Beauty



晚秋春意浓  
Spring Scenery in the Late Autumn